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Protokół Nr XXXIV/2009
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 29 czerwca 2009 roku

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Podjęcie uchwał:

- w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2009 r.
- w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
   oraz określenia granic ich obwodów
- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie działek wraz z budynkami szkół  
       w Kornelówce i Horyszowie Polskim
- w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty spłaty
       należności pieniężnych Gminy Sitno i jej jednostek organizacyjnych, do których nie stosuje 
       się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, oraz wskazania organów i osób do tego
       uprawnionych

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
9. Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 
1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Gazda Antoni
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10. Monastryski Ryszard
11. Niedźwiedź Zygmunt
12. Pawlicha Bogdan
13. Szajnoga Marek
14. Tukiendorf Edward
15. Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia obrad XXXIV Sesji  Rady Gminy w bieżącej kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący  powitał  Radnych  a  także  gości:  Wójta  Gminy  Pana  Kajetana 
Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 
Hryciuk,  sołtysów:  Pana  Eugeniusza  Grelę  i  Pana  Franciszka  Grelę  oraz 
mieszkańców Bożego Daru: Panią Wiesławę Gromek i Panią Marzenę Wszoła.   
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad  informując 
jednocześnie o nowych zmianach w budżecie.
Pan Wójt  poinformował o korektach w zakresie  zmian budżetowych dotyczących 
Szkoły w Horyszowie Polskim (meble) i biblioteki w Sitnie.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał Państwa Radnych czy zgadzają się z dodaniem 
do porządku proponowanych zmian budżetowych.
Państwo Radni wyrazili zgodę i przyjęli proponowany porządek obrad jednogłośnie 
w głosowaniu jawnym.
 

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  głosu  delegacji  mieszkańców 
Bożego Daru.
Pan Franciszek Grela poinformował, że delegacja przybyła na obrady sesji w sprawie 
drogi Boży Dar – Kliny. Około 200 – 300 m. drogi jest praktycznie nieprzejezdne. 
Mieszka  tan  7  rodzin.  Dzieci  z  tych  rodzin  uczęszczają  do  szkół.  Jest  prośba 
o wykonanie tej drogi. Można wykonać nawierzchnię na szerokości 3,5 metra gdyż 
pas drogowy ma szerokość 5 metrów.
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Pan Leszek Kozak zapytał czym jest obecnie wysypana ta droga.
Pan Grela wyjaśnił, że obecnie droga jest wysypana tłuczniem, gruzem i kamieniem.
Pani Wiesława Wieczorek zwróciła uwagę, że najtrudniejsza sytuacja jest wtedy, gdy 
są roztopy i dzieci codziennie topią się w błocie gdyż nie mogą przejść. Codziennie 
do szkoły tą drogą chodzi 17 dzieci. Przez 20 lat droga przebiegała przez prywatne 
grunty, za któe płacono podatki. Gmina może coś zrobić dla tych mieszkańców.
Pan  Wójt  zapytał  z  której  strony  można  zacząć  remont  tej  drogi  –  od  lasu  czy 
od Cześnik.
Pan Grela stwierdził, że należałoby zacząć od drogi powiatowej ze strony Cześnik.
Pan Wójt stwierdził, że może być problem finansowy z realizacją tej drogi. Może 
w tym roku uda się chociaż rozpocząć prace. Tylko może być problem z chmielem, 
który rośnie przy tej drodze.
Pan  Bogdan  Pawlicha  poinformował,  że  jeżeli  chmiel  jest  w  pasie  drogowym 
to będzie usunięty.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  w  tym  roku  może  uda  się  wykonać  ze  200  m.  drogi 
ze środków z administracji – z Urzędu Gminy.
Pan Bogdan Pawlicha zaproponował, by na tej drodze co jakiś czas zrobić mijanki.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  jest  zgłoszony  podział  działek  pod  tą  drogę.  Trzeba  też 
porozmawiać  z  Panią  Lizut.  Na  tą  drogę  jest  kwota  29.000,-zł  z  Gospodarstwa 
Pomocniczego i z rezerwy 9.000,-zł. Ponadto potrzebne będą dodatkowe zmiany w 
budżecie  –  35.000,-zł  na pojazd dla  Gospodarstwa Pomocniczego i  16.000,-zł  na 
Szkołę w Horyszowie Polskim – ze środków ZPORR na salę gimnastyczną w Sitnie 
(te środki powinny być w III kwartale). Ponadto po rozliczeniu półrocza należałoby 
wykonać odcinek drogi w Kol. Cześniki Dolne (150 m.).
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 4
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr  XXXIV/209/09 Rady Gminy Sitno z  dnia  29 czerwca 2009 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Pan Andrzej Juszczak zapytał o wydatki w strażach pożarnych.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  przetarg  na  wóz  bojowy  wyszedł  na  kwotę 
603.800,-zł  i  brakuje  3.800,-zł.  Brakuje  też  100.000,-zł  na  kanalizację  w 
Jarosławcu. Samochód dla straży będzie kupiony ze środków straży i pożyczki 
z  WFOŚiGW.  Kolejny  złożony  projekt  dotyczy  bezpieczeństwa 
ekologicznego.  Gmina  Sitno  pilotuje  ten  projekt  a  kosztami  studium 
wykonalności będą obciążone inne gminy. 



--  4  --

Projekt będzie dotyczył doposażenia OSP. 85 % wyniosą środki zewnętrzne 
a 15 % środki własne.
Otrzymano także 500.000,-zł dofinansowania na budynek GOK w Sitnie. Będą 
też jakieś środki z programu Leader – na szkolenia, promocje, małe projekty – 
475.000,-zł na 7 gmin.
Ogłoszono nabory na kierownika biura, później będą nabory na pracowników.
Ogłoszono również nabór na dyrektora gimnazjum w Sitnie.
Przetarg na I etap kanalizacji w Jarosławcu odbędzie się 18 lipca.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  są  jakieś  pytania  do  zmian 
budżetowych.
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań Przewodniczący zapytał kto jest 
za przyjęciem ww. uchwały.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Pan  Franciszek  Grela  podziękował  za  przyjęcie  środków na  budowę  drogi 
w Bożym Darze.

2) Uchwała Nr  XXXIV/210/09 Rady Gminy Sitno z  dnia  29 czerwca 2009 r. 
w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych i gimnazjów 
oraz określenia granic ich obwodów.
Projekt Uchwały przedstawił Pan Wójt dodając jednocześnie, że jest pewien 
problem  z  częścią  uczniów  z  Wólki  Horyszowskiej  i  Stabrowa,  którzy 
dojeżdżają do Szkoły w Jarosławcu.
Pan Bogdan Pawlicha  dodał,  że  należy  również  rozwiązać  problem posesji 
Nr 1 w Cześnikach, która leży od strony Bozego Daru i dzieci uczęszczają 
do Szkoły w Jarosławcu. 
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

3) Uchwała Nr  XXXIV/211/09 Rady Gminy Sitno z  dnia  29 czerwca 2009 r. 
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie zabudowanych nieruchomości 
będących własnością gminy Sitno.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Sekretarz – dzierżawa na czas nieokreślony dla 
szkół stowarzyszeniowych.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

4) Uchwała Nr  XXXIV/212/09 Rady Gminy Sitno z  dnia  29 czerwca 2009 r. 
w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania 
na raty spłaty należności pieniężnych Gminy Sitno, do których nie stosuje się 
przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa oraz wskazania organów do tego 
uprawnionych.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  ta  Uchwała  jest  konsekwencją  zmian 
organizacyjnych – kiedyś funkcjonowało Gospodarstwo Pomocnicze, teraz te 
sprawy prowadzi Urząd Gminy. Zmienione są osoby, które mogą dokonać ulg 
czy umorzeń.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  14  głosach  za, 
0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 
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Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Sitno

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas.
Przedstawione w sprawozdaniu zagadnienia:
– sytuacja dotycząca budowy boiska w ramach programu „Orlik”,
– funkcjonowanie Gminnej Spółki Wodnej w Sitnie,
– realizacja zadań drogowych,
– budowa chodników,
– zaproszenie na wystawę rolniczą w Sitnie (3 – 5 lipca),
– wyniki przetargu na utylizację eternitu,
– konkurs na dyrektora gimnazjum w Sitnie (prośba o podanie 3 osób do komisji 

konkursowej),
– wyniki przetargu na wóz bojowy dla OSP Sitno,
– podsumowanie zawodów OSP w Kol. Sitno,
– funkcjonowanie Gospodarstwa Pomocniczego,
– podsumowanie wyborów do Parlamentu Europejskiego,
– bieżące komunikaty rolnicze,
– wydarzenia kulturalne i sportowe.

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan Wójt zwrócił się z prośbą o przegłosowanie osób do składu komisji konkursowej 
na stanowisko dyrektora Gimnazjum w Sitnie, proponując jednocześnie następujące 
osoby: Marian Bernat, Elżbieta Sołoducha, Zygmunt Niedźwiedź.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zaproponował,  by  w  komisji  konkursowej  pracował  radny 
z danej miejscowości. Ponadto Pan Pawlicha dodał, że należałoby zatrudnić jednego 
dyrektora dla zespołu szkół (gimnazjum i szkoła podstawowa).
Pan  Mieczysław  Wrotniak  zaproponował  do  składu  komisji  Pana  Lucjana 
Łuczyszyna.
Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  ustalenie  składu  komisji  konkursowej  jest 
kompetencją Wójta Gminy więc Rada Gminy nie musi niczego przegłosowywać.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że faktycznie jest to kompetencją Wójta.
Konkurs się odbędzie 6 sierpnia. Zaproponowano przedłużenie kadencji o dwa lata 
Pani  Siedleckiej  i  Panu Jabłońskiemu.  Pani  Siedlecka  się  zgodziła  natomiast  Pan 
Jabłoński zrezygnował z tej możliwości.
Pan Bogdan Pawlicha poruszył temat chodnika koło Pana Lebiody.
Pan Wójt wyjaśnił, że gmina niczego nie zmieni gdyż to jest sprawa Pana Lebiody.
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Pan Bogdan Pawlicha zapytał o przetarg na wymianę okien w Szkole w Cześnikach 
a także poruszył temat kart kredytowych z Multibanku, które miały być bezpłatne 
a tak nie jest.
Pan Wójt wyjaśnił, że ogłoszono już przetarg na wymianę okien. Realizacja zadania 
ma nastąpić do końca sierpnia.
Pan Bogdan Pawlicha poruszył temat meczów piłkarskich rozgrywanych na boisku 
w  Sitnie  stwierdzając,  że  jest  bardzo  małe  zainteresowanie  kibiców  i  dlatego 
nie będzie więcej meczów organizowanych na tym boisku.
Pan Jerzy Mazurek zwrócił się z podziękowaniami za przebranie rowów na łąkach 
w Cześnikach (Miasteczko) i poprosił o przebranie rowów koło Pana Gajewskiego 
oraz wyrównanie dołów koło Pana Bednarskiego.
Pan  Wójt  poinformował,  że  powiatowa  spółka  wodna  jest  w  stanie  upadłości 
i nie bardzo jest z kim rozmawiać o tych zagadnieniach.
Pan Jerzy Mazurek  wyjaśnił,  że  chodzi  o  obniżenie  i  przebranie  rowu za  Panem 
Gajewskim.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że na walnym zgromadzeniu GSW delegaci 
z Cześnik opowiedzieli się za ręcznym przebraniem rowów.
Pan  Jerzy  Mazurek  wyjaśnił,  że  obecnie  jest  już  zebranych  98  %  podpisów  za 
przebraniem rowów mechanicznie (koparką).
Pan Wójt zaproponował złożenie tych potrzeb do GSW w Sitnie.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  należało  by  udzielić  zezwolenia  dla  Wójta  Gminy,  żeby 
w miarę potrzeb wolne środki przeznaczył dla GSW – do 5.000,-zł.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  w  przyszłorocznym  budżecie  należałoby 
przekazać większe środki dla Gminnej Spółki Wodnej – nawet 50.000,-zł.
Następnie Przewodniczący zapytał kto jest za przeznaczeniem dodatkowych 5.000,-zł 
dla Gminnej Spółki Wodnej.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę, że na polach w Jarosławcu stoi woda a te grunty 
są objęte działaniem GSW.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  cały  Jarosławiec  jest  ujęty  w  wojewódzkim  planie 
melioracji.
Pan Eugeniusz Grela zwrócił się z podziękowaniami za ujęcie wody dla OSP oraz 
budowę  drogi  w  Jarosławcu  Górnym  a  także  poprosił  o  postawienie  znaków 
drogowych na tej drodze i usunięcie krzewów przy drodze do Łabuniek.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał o sprawę przydomowych oczyszczalni ścieków, 
oświetlenia  –  Stabrów Kol.  Góra,  dowóz  dzieci  oraz  wysypanie  tłuczniem drogi 
Stabrów – remiza.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  wniosek  dotyczący  oczyszczalni  przydomowych  będzie 
rozpatrywany  we  wrześniu  lub  październiku.  Natomiast  pozostałe  zadania  są 
w trakcie realizacji.
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Pan  Sekretarz  poprosił  o  przegłosowanie  środków na  wojewódzkie  święto  sportu 
w Wierzbicy – 11.000,-zł.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Pan Sekretarz poruszył temat Pana J. Saweczki informując, że będą środki z EFS 
na  utrzymanie  tego  Pana  w  domu  pomocy  społecznej  ale  potrzebny  jest  zapis 
stanowiska Rady Gminy w sprawie utrzymania tego Pana w tym ośrodku.
Pan Aleksander Karski zwrócił się z prośbą o uzupełnienie przed wystawą rolniczą 
znaków drogowych a także o zmobilizowanie Pana Trestki do wycięcia krzaków przy 
swojej posesji.
Pan Antoni Gazda zwrócił uwagę, że nic się nie robi w sprawie chodnika w Kolonii 
Sitno.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXXIII/2009 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 
sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
Protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół jednogłośnie w głosowaniu 
jawnym.

Pan Sekretarz zwrócił się z informacją w sprawie programu Leader dodając, że jest 
propozycja  by  w  ramach  tego  programu  zrealizować  uroczystość  70-tej  rocznicy 
bitwy pod Cześnikami. Z zewnętrznych źródeł pochodziła by kwota 7.000,-zł.
Pan  Ryszard  Monastyrski  zwrócił  uwagę,  że  nadal  część  mieszkańców  nie  ma 
podpisanych umów na odbiór śmieci.
Pan Sekretarz stwierdził, że będzie powołana Komisja do sprawdzenia umów.
Ponadto  Pan  Sekretarz  poruszył  temat  zarośniętych  chodników  proponując  by 
zakupić  środek  chemiczny  i  opryskać  te  chodniki  przez  sołtysów  lub  przez 
Gospodarstwo Pomocnicze.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  tym,  by  opryskiem  zajęli  się  pracownicy 
Gospodarstwa Pomocniczego.
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Ad. 9
Zamknięcie obrad sesji

     Na  zakończenie  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Gminy  podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:   
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


